



UGODNOSTI PO ZPIZ-20 V LETU 2026 ZA OBSTOJEČE UŽIVALCE PRAVIC

	VELJAVNI ZAKON	ZPIZ-20	UČINEK
	veljavni zakon zimskega dodatka ne pozna	zimski dodatek 150 evrov bo predvidoma izplačan že v letu 2025 in bo sistemsko urejen	zimski dodatek prejmejo skoraj vsi upokojenci (razen upokojeni za ožji obseg pravic) – več kot 650.000 upokojencev ter brezposelni delovni invalidi, ki prejemajo nadomestilo – več kot 11.000
	najnižji znesek invalidske pokojnine se odmeri v višini 41 % najnižje pokojninske osnove, kar znaša 490 EUR	najnižji znesek invalidske pokojnine se odmeri v višini 50 % najnižje pokojninske osnove, kar znaša 610 EUR	približno 23.000 invalidskim upokojencem od skupno približno 64.000 se invalidska pokojnina zviša do 120 EUR na mesec, kar na letni ravni lahko znese tudi 1440 EUR več
	najnižji znesek vdovske ali družinske pokojnine je odmerjen od osnove v višini 41 % najnižje pokojninske osnove, kar znaša 490 EUR	najnižji znesek vdovske ali družinske pokojnine je odmerjen od osnove v višini 50 % najnižje pokojninske osnove, kar znaša 610 EUR	približno 19.000 uživalcem vdovske ali družinske pokojnine se bo pokojnina zvišala
	najnižji znesek nadomestil iz invalidskega zavarovanja je odmerjen od osnove v višini 41 % najnižje pokojninske osnove, kar znaša 490 EUR	najnižji znesek nadomestil iz invalidskega zavarovanja je odmerjen od osnove v višini 50 % najnižje pokojninske osnove, kar znaša 610 EUR	višja nadomestila iz invalidskega zavarovanja za nekaj tisoč uživalcev nadomestil iz invalidskega zavarovanja
	starostna pokojnina za kmete z ožjim obsegom pravic z dopolnjenimi 40 leti pokojninske dobe znaša 490 EUR na mesec	starostna pokojnina za kmete z ožjim obsegom pravic z dopolnjenimi 40 let pokojninske dobe znaša 610 EUR na mesec	približno 140 uživalcem se bo starostna pokojnina zvišala za 120 EUR na mesec, kar na letni ravni lahko znese 1440 EUR več
	usklajeni znesek zagotovljene starostne in invalidske pokojnine v letu 2025 znaša 781,94 EUR	znesek zagotovljene starostne in invalidske pokojnine znaša 785 EUR in se bo z uskladitvijo v letu 2026 še povečal	približno 90.000 uživalcem starostne ali invalidske pokojnine se bo pokojnina zvišala
	najnižji znesek starostne pokojnine se odmeri v višini 29,5 % najnižje pokojninske osnove in znaša 352,58 EUR	najnižji znesek starostne pokojnine se odmeri v višini 30 % najnižje pokojninske osnove in znaša 365,70 EUR	približno 8.000 uživalcem najnižjega zneska starostne pokojnine se bo pokojnina zvišala za več kot 150 EUR na leto

UGODNOSTI PO ZPIZ-20 V LETU 2026 ZA NOVE UŽIVALCE PRAVIC

	VELJAVNI ZAKON	ZPIZ-20	UČINEK
S T A R O S T N A P O K O J N I N A	veljavni zakon zimskega dodatka ne pozna	zimski dodatek 150 EUR bo predvidoma izplačan že v letu 2025 in bo sistemsko urejen	zimski dodatek bodo prejeli skoraj vsi upokojenci (razen upokojeni za ožji obseg pravic); vsako leto bo višji za 20 EUR
	usklajeni znesek zagotovljene starostne in invalidske pokojnine v letu 2025 znaša 781,94 EUR	znesek zagotovljene starostne in invalidske pokojnine znaša 785 EUR in se bo z uskladitvijo v letu 2026 še povečal	novim uživalcem starostne ali invalidske pokojnine se bo pokojnina zvišala
	starostna pokojnina za kmete z ožjim obsegom pravic z dopolnjenimi 40 leti pokojninske dobe znaša 490 EUR na mesec	starostna pokojnina za kmete z ožjim obsegom pravic z dopolnjenimi 40 leti pokojninske dobe znaša 610 EUR na mesec	višja pokojnina do 120 EUR na mesec, kar na letni ravni lahko znese tudi do 1440 EUR več
	najnižji znesek starostne pokojnine se odmeri v višini 29,5 % najnižje pokojninske osnove in znaša 352,58 EUR	najnižji znesek starostne pokojnine se odmeri v višini 30 % najnižje pokojninske osnove in znaša 365,70 EUR	višja pokojnina za več kot 150 EUR na leto
	znižanje starostne meje za vsakega rojenega ali posvojenega otroka, za katerega je zavarovanec skrbel v prvem letu njegove starosti	znižanje starostne meje zaradi skrbi za vsakega rojenega ali posvojenega otroka	znižanje starostne meje tudi za tiste posvojitelje, ki so posvojili otroka, starejšega od enega leta starosti
	višanje odmernega odstotka zaradi skrbi za otroka v prvem letu njegove starosti pri predčasni, starostni ali invalidski pokojni v višini 1,36 za enega otroka, vendar največ do višine 4,08 (trije otroci)	višanje odmernega odstotka zaradi skrbi za vsakega rojenega ali posvojenega otroka pri predčasni, starostni ali invalidski pokojni v višini 1,6 za vsakega otroka – ni več omejitve števila otrok, možna je kombinacija (npr. enega otroka za znižanje starosti, dva za višji odmerni odstotek)	z uveljavljanjem otrok se viša odmerni odstotek pokojnin
	za služenje obveznega vojaškega roka ni odmernega odstotka	za služenje obveznega vojaškega roka se odmerni odstotek poveča od 0,8 do 2	z uveljavljanjem služenja obveznega vojaškega roka se viša odmerni odstotek pokojnin
	če pogoj starosti ni dopolnjen, se pokojninska doba brez dokupa nad 40 let vrednoti v višini 0,68 za vsakih 6 mesecev	ugodnejše vrednotenje pokojninske dobe brez dokupa nad 40 let, odmerni odstotek v višini 1,5 za vsakih 6 mesecev, tudi v primeru, da pogoj starosti za priznanje pravice še ni izpolnjen	z uveljavljenem ugodnejšega vrednotenja se viša odmerni odstotek pokojnin

V D O V S K A I N D R U Ž I N S K A	najnižji znesek vdovske ali družinske pokojnine je odmerjen od osnove v višini 41 % najnižje pokojninske osnove, kar znaša 490 EUR	najnižji znesek vdovske ali družinske pokojnine je odmerjen od osnove v višini 50 % najnižje pokojninske osnove, kar znaša 610 EUR	višja pokojnina do 120 EUR na mesec, kar na letni ravni lahko znese tudi 1440 EUR več
	vdovska pokojnina se odmeri v višini 70 % od osnove	vdovska pokojnina se v letu 2026 odmeri v višini 75 % od osnove, v letu 2027 pa v višini 80 % od osnove	v letu 2026 odmera vdovske 7,1 % višja, v letu 2027 pa 14,2 % višja kot v letu 2025 – posledično se viša tudi odmera dela vdovske pokojnine
	družinska pokojnina se odmeri za enega družinskega člana v višini 70 % od osnove, za dva v višini 80 % , za tri ali več pa v višini 90 %	družinska pokojnina se v letu 2026 odmeri za enega družinskega člana v višini 75 % od osnove, za dva v višini 85 % , za tri ali več v višini 95 % , v letu 2027 pa se odmeri za enega člana v višini 80 %, za dva 90 %, za tri ali več pa 100 % osnove	zaradi dviga odmere bodo na novo priznane družinske pokojnine višje
I N V A L I D S K A I N N A D O M E S T I L A	najnižji znesek invalidske pokojnine se odmeri v višini 41 % najnižje pokojninske osnove, kar znaša 490 EUR	najnižji znesek invalidske pokojnine se odmeri v višini 50 % najnižje pokojninske osnove, kar znaša 610 EUR	invalidska pokojnina se zviša do 120 EUR na mesec, kar na letni ravni lahko znese tudi 1440 EUR več
	najnižja odmera invalidske pokojnine od dejanske ali najvišje pokojninske osnove v višini 41 %	najnižja odmera invalidske pokojnine od dejanske ali najvišje pokojninske osnove v višini 44 % v letu 2026, od leta 2029 pa v višini 50 %	v letu 2029 bodo invalidske pokojnine, odmerjene v višini 50 % od dejanske ali najvišje pokojninske osnove, višje do 22 % v primerjavi z letom 2025
	najnižji znesek nadomestil iz invalidskega zavarovanja je odmerjen od osnove v višini 41 % najnižje pokojninske osnove, kar znaša 490 EUR	najnižji znesek nadomestil iz invalidskega zavarovanja je odmerjen od osnove v višini 50 % najnižje pokojninske osnove, kar znaša 610 EUR	zaradi 22 % višjih osnov bodo posledično višja tudi nadomestila iz invalidskega zavarovanja
	prišteta doba, ki se upošteva pri odmeri invalidske pokojnine, predstavlja 2/3 obdobja med datumom nastanka invalidnosti in datumom, pri katerem bi zavarovanec dopolnil 60 let starosti	prišteta doba, ki se upošteva pri odmeri invalidske pokojnine, predstavlja 2/3 obdobja med datumom nastanka invalidnosti in datumom, pri katerem bi zavarovanec dopolnil 65 let starosti	pri izračunu gre za daljše obdobje prištete dobe, ki se upošteva pri odmeri invalidske pokojnine in se s tem odmerni odstotek invalidskih pokojnin viša

POKOJNINSKA OSNOVA: ZPIZ-20 v primerjavi s sedaj veljavno zakonodajo v zvezi z oblikovanjem pokojninske osnove prinaša določene ugodnosti. Tako se pri oblikovanju pokojninske osnove ne upoštevajo osnove, od katerih so bili plačani prispevki za čas dijaškega in študentskega dela. Za zavarovance, ki uživajo pravico do nadomestila zaradi brezposelnosti, se po zdaj veljavni zakonodaji za izračun pokojninske osnove upošteva navedeno nadomestilo, po ZPIZ-20 pa se bo takemu zavarovancu upoštevala osnova, ki jo je imel pred začetkom prejemanja nadomestila, torej plača. Nadalje se pri zavarovancih, ki delajo krajši delovni čas v skladu s predpisi na področju starševskega varstva, plača preračuna na polni delovni čas.

DVIG ODMER NEKATERIH NADOMESTIL IZ INVALIDSKEGA ZAVAROVANJA (60 na 80 %, 20, 25 na 40 %, 20 na 35 %) – to pomeni, da se bodo nadomestila iz invalidskega zavarovanja zvišala od 33 % do 75 %

UGODNEJŠI POGOJI ZA IZPOLNJEVANJE POGOJEV ZA INVALIDSKO pokojnino za minimalno pokojninsko dobo in mlajšega invalida, v letu 2026 dvig starosti z 20 na 21 in s 30 na 31 let, v letu 2027 dvig starosti na 22 let in na 32 let

DELOVNIM INVALIDOM, ki jim delodajalec zaradi spremembe v invalidnosti ne more zagotoviti novega delovnega mesta, se staro nadomestilo izplačuje brez omejitve v letih, sedaj velja največ do enega leta

PRIJAVA IN PRIDOBITEV PRAVICE DO NADOMESTILA ZA INVALIDNOST tudi po 30 dneh za brezposelne delovne invalide

VARSTVENI DODATEK – tudi za upokoјence, ki še niso dopolnili starosti 65 let, dolžnost preživljanja staršev se ne ugotavlja

**Zavod za pokojninsko in invalidsko
zavarovanje Slovenije**